
Rosenlund plejeboliger 
Mørkhøjvej 336, 2860 Søborg 
Tlf.: 39 57 45 00  
 

 

Referat til Beboer- og pårørenderådsmøde  
for Rosenlund plejeboliger 

Torsdag den 7. marts 2024 kl. 14.00-16.00 
Sted: Mødestedet 

 

Deltagere:  
 
Finn Nielsen  Repræsentant for beboere i Tulipanhuset 
Ingrid Nørup Repræsentant for beboere i Unikahuset 
Doris Boye Repræsentant for beboere på Rosenstien 1-4 
Preben Kruse Petersen Repræsentant for beboere i Lærkehuset 
Ruth Elin Schlüter  Pårørende til beboer i Rosenstien 5-8 
Kirsten Klausen Pårørende til beboer i Lærkehuset 
Per Nielsson Pårørende til beboer i Rosenstien 5-8 
Jeanette Spangsberg Leder af Rosenlund plejeboliger - sekretær for rådet 
Jimmy Hansen Repræsentant for Seniorrådet 
 Frivillig 
Pia Jordan Referent - Personalekonsulent Rosenlund plejeboliger 
  

 

Dagsorden: 
 
 
Pkt. 1a Konstituering af rådet, herunder valg af formand.  
Præsentation af medlemmerne i det nye råd.  
 
Ruth Elin Schlüter blev valgt som ny formand for BPR.   
 
Pkt. 1b Gennemgang af deltagerliste ved formanden 
Alle er mødt op til BPR mødet.  
 
Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden ved formanden 
 

Finn, ønskede at der blev valgt suppleanter for repræsentanterne i BPR. Jeanette 
forklarede, der ikke ikke var flere der opstillede til valget, men at der til næste valg vil 
skulle være valg til supplanter, efter ordinære medlemmer er valgt. Så det skal huskes til 
næste valg. 
 
Pia forklarede: 
· Dagsorden er ikke udsendt som PDF, det vil ske fremover. 
· Der er fejlagtigt nævnt en medarbejders navn i dagsorden. 
· Mails til medlemmerne, rådets mails vil ikke kunne ses fremover, grundet GPDR 
lovgivningen. 
· Der står foroven, at det er et referat, men det skal rettes til dagsorden. 
 
Ingrid har en nær pårørende som ønsker at sidde i rådet, for Unikahuset. Dette blev 
vedtaget i rådet. Nyt medlem: pårørende fra Unikahuset Linda Ida Stabell. Linda får 
udleveret forretningsorden sammen med dette referat. 
 
Pkt. 3 Godkendelse af referat ved formanden 
Sidste referat vedhæftet.  
Ingen kommentarer.  
 
Pkt. 4 Meddelelser fra leder af Rosenlund 
 
Gennemgang af vedtægter. Vedhæftet.  
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Jeanette gennemgik vedtægterne og sagde, at det er vigtigt at rådet er opmærksom, at vi ikke 
drøfter ”enkeltmandssager” i rådet. 
 
Finn, synes det ville være rart, hvis der var en politisk repræsentant fra Gladsaxe Kommune. 
 
Jimmy fortalte, at man havde henvendt sig til kommune og spurgt ind til om der kunne komme 
en politisk repræsentant, dette blev afvist. 
 
SRU (sundheds- og rehabiliteringsudvalget) og beboer- og pårørenderådet er inviteret til 
møde 8. oktober 2024, kl. 15.00-17.00, på Møllegården. 
 
Opsamling fra fællesmødet den 1. februar 2024, er der refleksioner og spørgsmål? 
 
Der blev på mødet talt omkring musik-plejehjem, Ingrid synes det var en rigtig god ide, med mu-
sik-plejehjem. 
 
Per Nielsson foreslog, at der kom dans på Rosenlund. Jeanette fortalte, at det var der allerede 
et forslag om, fra vores musikterapeut, som vil forsøge at etablere dette. 
 
Sygeplejerskeorganiseringen på Rosenlund. 
 
Til orientering, vil vores sygeplejersker (dag), få en anden rolle, de vil få flere dagvagter og færre 
weekendvagter. Det træder i kraft fra 1/4-2024 
 
Fremover vil der være en sygeplejerske i hvert hus, som skal have overblik mv. for alle 28 
beboere i huset.  
 
Pkt. 5  Hverdagslivet på Rosenlund, her kan drøftes fx ønsker til aktivitetet, 
hverdagsstruktur mv.  
 
Finn havde et ønske om, at der var et rum til mændene, hvor man fx kunne spille skak, kort og 
et lille bordbillard.  
 
Ingrid foreslog, en bogoplæsningsklub, til det svarede Jeanette, at Ingrid skulle tale med Camilla 
og Linda omkring dette.  
 
Ingrid ønsker at komme i zoologisk have. Ingrid mener ikke Unikahuset har været i zoologisk 
have. De aktivitetsmedarbejdere der bliver ansat, ønsker Ingrid kan køre bussen.  
 
Per sagde, at han aldrig, har hørt om BPR tidligere og han har været her i 3 år.  

 
Pkt. 6 Punkt fra pårørende   
Ruth spurgte om der var opfølgning i forhold til ”depoterne”. Jeanette fortalte, at det projekt er 
nået langt og formentlig snart færdigt.  

 
Pkt. 7  Punkter fra beboerne 
 
Punkt fra Ingrid Nørup: 
 

• I Rosenstien: Døren ind fra 4 til 6 ER helt umulig at komme igennem, specielt når man er i 
kørestol, men vel også med rollator! 

 
Det er en almindelig dør, men den bliver ikke ved med at stå åben, smækker mens man 
er midt i den! Jeg blev heldigvis fulgt derover, men selv med en hjælper er det SVÆRT! 

 
Jeg har en MEGET god ven i 6-eren, som jeg gerne vil besøge, men selv om jeg kunne 
få en selvkørende kørestol, kan det IKKE lade sig gøre! 
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Jeg VED naturligvis godt, at beboerne skal være spærret inde, MEN må de heller ikke få 
besøg?  

 
Jeg kunne rigtig godt tænke mig, at vi går hele Rosenlund igennem og undersøger ad-
gangs-og udgangsforhold for hensigtsmæssighed for handicappede! 

 
Vi kunne for eksempel ”gå” (!) plejehjemmet igennem i kørestol og med rollator! 
 
Jeanette forklarede, at der var en mening med at døren mellem hus 4 og hus 5 smæk-
ker, dørene skal ikke blive automatiske døre, da der så vil være en risiko for at man kan 
vælte personer der står på den anden side.  
 
Ruth sagde, at vi jo skulle beskytte vores beboere, så de ikke kunne ”stikke af”.  
 
Jeanette vil undersøge, om det er et problem for de beboere, som bor på Rosenstien, og 
vil også undersøge, om der er et problem med dørene.  
 
 

• Indgangsdøren ved cafeen er HÅBLØS! 
 

Den er jo automatisk, og det skulle da være SÅ godt! MEN når man kommer i kørestol og 
skal ud, klapper den sammen over dig midt i og er nærmest umulig at få op igen!! 

 
Der er af nok gode grunde en del i kørestol på Rosenlund, og mange af dem er så heldi-
ge, at de uden problemer kan få lov til at forlade etablissementet, når de har lyst og mu-
lighed! 

 
Hvorfor er dette sted IKKE handicapvenligt?? Gang på gang støder man i problemer!! 
 
Der er censor på dørene og vi har ikke hørt om problemet før. Ruth kører huset igennem 
med Ingrid. Til næste møde tager vi punktet op igen.   
 
 

• Ved det store beboermøde den 1. februar fik vi at vide, at nattevagtssituationen med me-
gen stress og jag ville blive MEGET forbedret! Det bifaldt vi alle! 

 
MEN hvad er der blevet af det løfte? Medarbejder har været sygemeldt i en lang periode, 
og skal de have fat i en assistent, kommer der en ansat fra en anden afdeling, der ER så 
stresset og forjaget, fordi han skal hjem til en anden afdeling, som han OGSÅ har det 
fulde ansvar for! 

 
Jeg bebrejder ikke nattevagterne noget, de passer deres arbejde fint, men der er vente-
tid, og jeg får sgu helt dårlig samvittighed, når jeg skal have PN medicin om natten! 

 
Hvad er der blevet af løfterne? 
 
Der er ansat 2 nattevagter i Unikahuset, de to medarbejdere, har meget lidt fravær.  Fra 
1. januar 2024, er der ansat 5 nattevagter pr. nat. Hvis der opstår sygdom el.lign. vil de 
dække ind for hinanden, er der ferie eller længerevarende sygdom, vil de blive dækket 
ind.  
 
Finn sagde, at hvis mange ringer samtidig, vil der kunne forekomme ventetid.  
 

 
Punkter fra Preben Kruse Petersen:  
 

• Der er ønske om en kortklub, som afholdes i salen for alle beboere. På den måde kan be-
boere lære hinanden at kende på tværs af Rosenlund 

• Der er ønske om gåture i haven ved Lærkehuset sammen med medarbejdere, det er nem-
lig godt at træne 
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Fælles kortklub i salen: Ruth foreslog, at Preben går rundt i husene og spørger nogle af mæn-
dene om de har lyst til at mødes i salen og spille kort. Jeanette havde talt med  tovholderen for, 
aktivitetsmedarbejderne der vil kigge på en fælles kortklub på Rosenlund.  
 
Preben har en besøgsveninde fra Røde Kors som har haft nogle musikere med, som gerne vil 
spille udendørs, men der har ledelsen sagt nej, Jeanette kender ikke til at der er sagt nej til det.  
Ruth og Jeanette synes det vil være oplagt, at lave sådan en aktivitet i fællesrummene.  
 
Punkter fra Finn Nielsen: 
 
Hus vedligeholdes:  

• Utætte døre og vinduer isoleringen. 
• Tætnings lister gamle tørre og stive. 

• Dør lukningen ved Cafeen og tulipanhuset står tit åben.  
 
Finn sagde, at der var meget træk og der bruges meget varme, derudover fungere varmen ikke 
ordentligt.  
 
Jeanette har kontakt med KAB, hvor man løbende vil sørge for tætningslister mv., det er et stort 
hus, at komme igennem, så det vil tage tid, men KAB er gjort opmærksomme på det.  
 
Ruth forklarede, at det er et samarbejde mellem kommunen og KAB efter en fordelingsnøgle. 
KAB, har ”skallen” og der er fordelingsnøgle på om det er fællesarealer, personalerum mv.  
 
Finn fortalte, at mange vinduespartier, er bygget som et ”drivhus”, der er i underkanten af isole-
ring (100 mm). 
 
Ruth foreslog, at rådet går en tur rundt på Rosenlund, så vi kunne se, hvordan hinanden bor.  
 
I vinters er døren ved cafeen og tulipanhuset, stået åbent, det er en knap, der bliver deaktiveret, 
så den skal blot aktiveres igen, så virker døren. Finn foreslog, at man sløjfede knappen, Jeanet-
te forklarede det kunne man ikke i forhold til brandsikkerhed. Jeanette foreslog at man er op-
mærksom på om knappen er aktiveret.  
 
Kirsten spurgte ind til hvornår hoveddøren bliver låst, Jeanette sagde, den lukkes kl. 18. 
 
Mad:  
Kvaliteten dårlig og der er en egen betalingen på 62 kr.  (prisen i Cafeen er på 56 kr. ) 
Stadig meget madspild, mange kan ikke spise det ( tørt og kedeligt, og tilberedt forkert). 
 
Finn havde talt med flere beboere, som synes maden er blevet så ringe, det er smagen, som ik-
ke er god. Maden er kritisabel.  
 
Finn oplyste, at der bliver smidt 50% mad ud. Finn oplyste, at han og hans kone spiser for over 
8000 kr. her på Rosenlund, Finn havde spurgt teamleder af køkken,  om hvor mange penge hun 
havde til mad, men hun havde sagt, at det ikke var alle de penge som blev indbetalt, der var til 
råvarer,  Jeanette forklarede, at der også skulle være penge til lønninger, strøm mv. Finn er i 
dialog med teamleder af køkken.   
 
Det er frit, at vælge måltider til/ fra, hvis man ønsker dette.  
 
Gardiner:  

• Østfløj på S op til 40* til 50 * om sommeren.  
 
Jeanette vil kigge på gardiner til østfløjen, inden sommer. Det er en udfordring, der hvor solen 
står ind.  
 
Kirsten fortalte, at der også er et problem på R4.  
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Ruth og Ingrid kigger også på solafskærmning, når de kigger rundt på hele Rosenlund.  
  

Pkt. 9  Nyt fra Seniorrådet 
 
Jimmy oplyste om, at seniorrådet holder deres næste møde på Rosenlund, den 19/3-2024, kl. 9-
12, hvorefter seniorrådet spiser frokost,  man er velkommen til at komme forbi og stille 
spørgsmål efter mødet, ca. kl. 12:30 
 
Pkt. 10  Nyt fra frivillige 
 
Der er pt. ingen frivillige 
 
Pkt. 11  Eventuelt 
 
Punkter til næste møde:  
Maden på Rosenlund 
Opfølgning på rundtur, ved Ruth og Ingrid.  
 
Næste møde: 16/6-2024, kl. 14-16 
 
Evt. afbud kan meddeles til Pia Jordan, pianjo@gladsaxe.dk eller for beboerne til daglig leder i 
afdelingen. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Jeanette Spangsberg 
Sekretær for rådet 
 
 

mailto:pianjo@gladsaxe.dk

